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جریمه سنگین روسیه در انتظار گوگل
گوگل چنانچه به حکم دادگاه برای لغو انسداد 
حســاب یوتیوب کانال تلویزیونی متعلق به 
متحد پوتین که تحت تحریم های آمریکا عمل 
نکند، با جریمه سنگین در روسیه روبروست. 

دادگاه تجدیدنظر داوری نهم مســکو حکمی که در 
آوریل صادر شــده بود را تایید کرد و به گوگل دستور 
داد حساب کانال تزارگراد در سایت ویدیویی یوتیوب را 
بازگرداند یا با جریمه روزانه روبرو خواهد شد. مذاکرات 

برای حل و فصل این مســئله بین دو طــرف در اوت بی نتیجه ماند.یک نماینده گوگل در 
مسکو صدور این حکم را تایید کرد اما از اظهارنظر در این باره خودداری کرد.روسیه برخورد با 
شرکت های رسانه اجتماعی و اینترنتی خارجی را با هدف تحکیم حاکمیت دیجیتالی خود تشدید 
کرده اســت. رگولاتورهای روسیه برای وادار کردن شرکت هایی شامل گوگل و توییتر برای 
حذف پستهای تشویق برگزاری اعتراضات بدون مجوز و سایر محتوایی که غیرمجاز محسوب 
می شوند، به جریمه و کندی سرعت دسترسی به خدمات این شرکت ها متوسل شده اند.گوگل 
و اپل در سپتامبر یک اپلیکیشن اعتراض به رای دهی را در زمان برگزاری انتخابات پارلمانی 

روسیه پس از تهدید به زندانی شدن کارکنانشان، از فروشگاه های برنامه خود حذف کردند.
گوگل اکنون تا زمانی که حاضر نشود به این حکم عمل کند، با جریمه روزانه ۱۰۰ هزار روبل 
)۱۳۶۰ دلار( روبروست که هر هفته دو برابر می شود. تزارگراد اعلام کرد دادگاه جریمه کلی را 
در ۹ ماه نخست به یک میلیارد روبل محدود کرده است و سپس اجازه می دهد میزان آن بیشتر 
شود. طبق قانون روسیه، هیچ سقفی برای جریمه های احتمالی وجود ندارد.طبق آمار اینترفکس، 

گوگل در سال ۲۰۲۰ در روسیه حدود ۸۵ میلیارد روبل )۱.۱۶ میلیارد دلار( درآمد داشت.
بر اســاس گزارش بلومبرگ، در اسناد دادگاه، گوگل به شهادتی اشاره کرده است که نشان 
می دهد اگر تحریمهای آمریکا را رعایت نکند، با جریمه روبرو خواهد شد.رویترز هم در خبر 
دیگری از صدور جریمه بالغ بر ۱۳ میلیون روبل )۱۷۷ هزار دلار( توســط دادگاهی در روسیه 
برای شرکت مِتا پلتفرمز )فیس بوک سابق( به دلیل عدم حذف محتوای غیرمجاز خبر داد. 
توییتر در ارتباط با دو پرونده ۱۰ میلیون روبل جریمه شد و تیک تاک هم با چهار میلیون روبل 

جریمه روبرو شد.

روسیه جریمه ۱۳۷ هزار دلاری توئیتر را اعلام کرد 
دولت روسیه، توئیتر را به دلیل حذف نکردن 
محتوای ممنوعه ۱۰ میلیون روبل جریمه کرد. 
دادگاه مسکو روز پنجشنبه اعلام کرد روسیه توئیتر 
را به دلیل حذف نکردن محتوایی که دولت غیرقانونی 
می داند، ۱۰ میلیون روبل )۱۳۶۱۷۳ دلار( جریمه می کند. 
قبل تر نیز روسیه اقدامات تنبیهی را علیه توئیتر آغاز کرده 
بود. رگولاتور ارتباطات Roskomnadzor اعلام 
کرده است که روسیه از ماه مارس سرعت توئیتر را به 

عنوان یک اقدام تنبیهی برای پست های حاوی محتوای نامتناسب برای کودکان، اطلاعات 
سوءمصرف مواد مخدر یا درخواست از افراد زیر سن قانونی برای خودکشی کاهش داده است. 

البته توئیتر استفاده از پلتفرم خود برای ترویج رفتار غیرقانونی را رد کرد

 Galaxy Tab S۸ مشخصات تبلت سامسونگ مدل
فاش شد 
ســری جدید تبلت سامسونگ با سه مدل 

Galaxy Tab S۸، راهی بازار خواهد شد. 
سامســونگ در چند روز آینده ممکن است، از سری 
جدید تبلت Galaxy Tab S۸ رونمایی کند. قبل 
از رونمایی این تبلت، تمام مشــخصات آن فاش شد. 
تبلت جدید سامسونگ، دارای سه مدل: گلکسی تب 
اس ۸، گلکســی تب اس ۸ پلاس و گلکسی تب اس 
 ،SamMobile ۸ اولترا است.به گفته سایت خبری

سامســونگ Ultra Galaxy Tab S۸ دارای ابعاد x ۳۲۶.۴ x ۵.۵، ۲۰۸.۶ میلی متر و 
نمایشگر بزرگ ۱۴.۶ اینچی است. این تبلت، از تراشه ۸، به جای تراشه اسنپدراگون ۸۸۸ استفاده 
می کند. همچنین تبلت  Samsung Galaxy Tab S۸، دارای حافظه های ۸ گیگابایت، 
۱۲۸ گیگابایت، ۱۲ گیگابایت، ۲۵۶ گیگابایت، ۱۶ گیگابایت و ۵۱۲ گیگابایت است. همچنین 
تبلت سامسونگ در دونســخه )۵G/LTE( به بازار عرضه خواهد شد. سری جدید تبلت 
Galaxy Tab S۸، دارای ضخامت ۵.۶ میلی متر و باتری ۱۱۲۰۰ میلی آمپرساعتی با شارژ 
۴۵ واتی خواهد بود. همچنین تبلت Galaxy Tab S۸ یک مغناطیسی در پشت خود برای 

اتصال لوازم جانبی دارد. 
تبلت سامسونگ دارای یک دوربین اصلی ۱۲ مگاپیکسلی ویک دوربین فوق عریضی ۱۲ 
مگاپیکسلی در جلو است. همچنین در پشت این تبلت یک سنسور اصلی ۱۳مگاپیکسلی و یک 
واحد فوق عریض ۶ قرار دارد.  تبلت سامسونگ با One UI ۴.۱ مبتنی بر اندروید ۱۲ به بازار 
عرضه خواهد شد، همچنین نسخه جدید One UI ۴.۱ با ویژگی جدیدی که در هنگام کار با 

تبلت به چشم فشار کمتری برسد، به روز شده است.

 Pro Gaming Redmi K۵۰ پیکربندی گوشی
Edition فاش شد 

 Pro  Redmi K۵۰ هوشــمند گوشــی 
 Snapdragon به جای Gaming Edition
 Dimensity از تراشــه مدیاتک Gen۱ ۸

۹۰۰۰ استفاده خواهد کرد. 
سازندگان گوشــی های هوشمند در حال آماده شدن 
برای عرضه گوشی های نسل بعدی خود با تراشه های 
جدید نسل ۱ اسنپدراگون ۸ هستند. همین امر در مورد 
برند های شیائومی و ردمی نیز صدق می کند که روی 

پرچمداران خود کار می کنند. اخبار اخیر منتشر شده حاکی از این است که، گوشی هوشمند 
Pro Gaming Edition Redmi K۵۰ توسط مقامات نظارتی چین تایید شده که 
 Pro Gaming Redmi K۵۰ نشان دهنده عرضه قریب الوقوع آن است.اما گوشــی
Edition با کمال تعجب، از پردازنده Gen۱ ۸ Snapdragon بهره نخواهد برد. پایگاه 
تخصصی Digital Chat Station فاش کرد که گوشی هوشمند جدید ردمی با نام مدل 

Matisse L۱۰ در پلتفرم نظارتی چین مشاهده شده است.
 Pro Gaming Edition Redmi K۵۰ در ادامه این گزارش آمده است که گوشی
 Redmi ۹۰۰۰ قدرت می گیرد. از سوی دیگر، مدل وانیلی Dimensity از تراشه مدیاتک

K۵۰ دارای تراشه Dimensity ۷۰۰۰ خواهد بود.
گفته می شود این گوشی دارای صفحه نمایش ۱۲۰ هرتز یا ۱۴۴ هرتزی خواهد بود. گوشی 
هوشمند آینده ردمی حسگر اثر انگشت را در زیر نمایشگر ارائه خواهد داد. همچنین احتمالا 
گوشــی Pro Gaming Edition RedmiK۵۰ دارای سنســور ۶۴ مگاپیکسلی 

Sony Exmor IMX۶۸۶ به عنوان دوربین اصلی پشت است.

اخبار کوتاه 

برخلاف تصور تا به امروز هیچ هزارپایی با بیش از ۷۵۰ پا کشــف نشده بود 
اما اکنون دانشمندان اولین هزارپای واقعی جهان با بیش از ۱۰۰۰ پا را کشف 

کرده اند.
به گزارش ایسنا و به نقل از دیلی میل، در مقاله ای که روز گذشته منتشر شده است، دانشمندان 
خبر از کشف اولین هزارپای  واقعی با بیش از ۱۰۰۰ پا در اعماق معدنی در استرالیا دادند.در حقیقت 
این هزارپا دارای ۱۳۰۶ پا اســت که در میان حیوانات بی سابقه است و به گونه ی جدیدی با نام 
»Eumillipes Persephone«  تعلــق دارد.محققان چهار مورد از این گونه جدید را در 
معدنی در گلدفیلدز شرقی)Eastern Goldfields( در استرالیا یافته اند.این گونه بی چشم، 
۹.۵ سانتی متر طول و ۰.۰۷ سانتی متر قطر دارد و بدن نخ مانند آن از پاهای کوتاه، سری مخروطی 
شکل، دو شاخک و یک منقار تشکیل شده است.»پاول مارک«)Paul Marek( از دانشگاه 
ایالتی و مؤسسه پلی تکنیک ویرجینیا در بلکسبرگ)Blacksburg( این گونه را در عمق ۶۰ 
متری از سطح زمین در حفره ای که برای کاوش مواد معدنی ایجاد شده بود، یافت.هزارپاها برخلاف 
نامشان ۱۰۰۰ پا ندارند و تا کنون هیچ هزارپایی با بیش از ۷۵۰ پا کشف نشده بود.نویسندگان این 
مقاله می گویند : ما گونه ای جدید از هزارپاها با ۱۳۰۶ پا یافته ایم که رکورد جدیدی است.این موجود 
از شاخک هایش برای مسیریابی و به عنوان جایگزینی برای چشم استفاده می کند.گونه ی رکورددار 
قبلی یک هزارپای کالیفرنیایی به نام  »Illacme plenipes« بود که در سال ۲۰۱۲ کشف 

شد. جنس ماده این گونه ۷۵۰ پا داشت در حالی که نوع نر آن در بیشترین حالت ۵۶۲ پا داشت.

شــرکت هواوی قصد دارد تا اولین عینک 
هوشــمند خود را در تاریخ ۲۳ دسامبر به 
بازار عرضه کند. تقریباً ۹ سال پیش شرکت 
Google اولین و آخرین عینک هوشمند خود 

را ساخت.
 شرکت هواوی می خواهد بر روی تولید محصولات 
هوشمند تولید شده از شیشه از جمله عینک سرمایه گذاری کند. علاوه بر رونمایی احتمالی هواوی 
از پرچمدار زمستانی خود به نام Matebook X Pro در تاریخ ۲۳ دسامبر ۲۰۲۱، اولین عینک 
هوشــمند این برند معروف با نام Huawei Smart Glass نیز عرضه خواهد شد. بر اساس 
گزارش ها این جفت عینک دارای سیستم عامل HarmonyOS هستند. هواوی این عینک را 
»دستیار شخصی هوشمند بعدی کاربران« نامیده است. این عینک دارای لنز های قابل تعویض و 
 Oppo نیز اولین عینک هوشمند خود را در رویداد Oppo .بلندگو هایی در هر بازوی خود است
INNO Day در ۱۴ دســامبر ۲۰۲۱ معرفی کرد. این عینک یک لنــز دارد و وزن آن کمتر 
از ۳۰گرم اســت.هواوی قبلًا دو عینک را با همــکاری Gentle Monster تولید کرده بود. 
اما عینک هوشــمند Huawei Smart Glass سری کاملًا جدید در خانواده هواوی است. 
Gentle Monster X Huawei Eyewear II فعلــی با قیمت ۳۹۳ تا ۴۲۴ دلار در 
فروشگاه ها موجود است. این محصول در ۴ گزینه عینک آفتابی و ۶ گزینه عینک نوری ارائه می شود. 

اولین بالگرد مریخی در مجموع ۳۰ دقیقه بر فراز مریخ پرواز کرده است.
به گزارش ایسنا و به نقل از اسپیس، آزمایشگاه پیشرانش جت ناسا در روز چهارشنبه ۱۵ دسامبر 
در بیانیه ای اعلام کرد که در پی پرواز ۱۱۷ ثانیه ای بالگرد مریخی »نبوغ« در روز پنجم دسامبر، 
مجموع زمان پروازهای این بالگرد در آسمان مریخ به ۳۰ دقیقه و ۴۸ ثانیه رسید. این بالگرد به 
تازگی هفدهمین پرواز خود را به انجام رسانده است.  آزمایشگاه پیشرانش جت ناسا خاطرنشان 
کرد که به دلیل بروز یک نقص فنی، تاخیری در انتشار نتایج رخ داده است. زمانی که این بالگرد 
در حال کاهش ارتفاع برای پایان دادن به پرواز خود بود، ارســال  داده ها از سمت نبوغ به طور 
غیرمنتظره ای متوقف شد.اگرچه این مرکز داده های انگشت شماری را بلافاصله دریافت کرد که 
نشان می داد نبوغ احتمالا در شرایط خوبی قرار دارد اما داده هایی که در تاریخ ۱۰ دسامبر به دست 
آمد نشان دهنده ی موفقیت آمیز بودن پرواز هفدهم بود.آزمایشگاه پیشرانش جت ناسا اعلام کرد 
که »نبوغ« در شرایط فوق العاده ای قرار دارد و این بالگرد در طول این هفته هجدهمین پرواز خود 
را انجام خواهد رساند.بالگرد نبوغ که همراه مریخ نورد استقامت در ماه فوریه بر روی سطح مریخ 
فرود آمد با تغییرات فصلی جو مریخ دست به گریبان بوده و از آن جا که هوای مریخ رقیق تر شده 
است باید سرعت چرخش ملخ هایش را بیشتر کند. تاکنون این بالگرد به خوبی از عهده انجام 
این کار برآمده است.در طول هجدهمین پرواز، نبوغ ۲۳۰ متر را می پیماید و حداکثر سرعت آن 
۹ کیلومتر بر ساعت خواهد بود. این پرواز ۱۲۵ ثانیه به طول خواهد انجامید و نبوغ وارد منطقه 

هوایی جدیدی در نزدیکی مرز شمالی منطقه Séítah خواهد شد.

اولین هزارپای واقعی کشف شد!عینک هوشمند Huawei Smart Glass به بازار می آید ۳۰ دقیقه پرواز در آسمان مریخابداع ماده جدیدی که بدن را خنک می کند

محققان مــاده جدید هوشــمندی ابداع 
کرده اند که هنگام عرق کردن فرد دریچه 
هایی کوچک در آن باز می شود تا گرما خار 

ج شود.
به گزارش مهر به نقل از دیلی میل، محققان دانشگاه 
دوک این ماده را ابداع کرده اند. به گفته آنها از آنجا که 
ماده سبک مذکور برای باز کردن دریچه ها به جای قابلیت های الکترونیکی از قوانین فیزیک 
برای باز کردن دریچه ها استفاده می کند، می توان آن را به شکل وصله ای روی انواع لباس هایی 

به کار برد که فرد با پوشیدن آنها احساس راحتی می کند.
پو چون هسو استادیادر مهندسی مکانیک و مواد در دانشگاه دوک در این باره می گوید: افرادی 
که به اسکی یا کوهنوردی می روند معمولاً چند لایه لباس می پوشند تا بتوانند مقدار گرمایی که 

لباس نگه می دارد را تنظیم کنند. 
اما با قرار دادن اســتراتژیک وصله هایی از یک ماده که بتواند در زمان عرق کردن فرد گرما 
 را خــارج کند، می تــوان پارچه هایی تولید کرد که در مواقع مختلف و ســرما و گرما کارآمد 

هستند.
هسو و همکارانش هنوز بهای وصله هایی از این ماده را اعلام نکرده اند. اما از آنجا که بخشی از 

وصله از نایلون ساخته می شود، احتمالاً ارزان، سبک و نرم خواهد بود.

وزیــران راه و شهرســازی و ارتباطات و فناوری 
اطلاعــات در آخریــن روز گردهمایی روســای 
نمایندگی های ایران در کشــورهای همســایه، 
ضمن تشریح دیدگاه های خود در جریان نظرات 
و دیدگاه های سفرای کشــورمان در کشورهای 

همسایه قرار گرفتند. 
در آخرین روز از گردهمایی روسای نمایندگی های جمهوری 
اسلامی ایران در کشورهای همسایه، وزیر راه و شهرسازی به 
همراه رییس کمیسیون عمران مجلس و مدیر عامل سازمان 
بنادر و دریانوردی میهمــان وزارت امور خارجه بودند.وزیر راه و 

شهرســازی در این نشست برنامه های این وزارتخانه در حوزه 
همکاری با دیگر کشورها خصوصا همسایگان را تشریح کرد.

رضا رضایی کوچی رییس کمیسیون عمران مجلس شورای 
اســلامی هم در این نشست همکاری و همراهی بخش های 
مختلف دولت و مجلس را برای پیشــبرد پروژه های عمرانی 
ضروری خواند.در پایان این جلسه سفرا و روسای نمایندگی های 
ایران به بیان دیدگاه ها و پیشــنهادات عملی خود در خصوص 
اظهارات میهمانان جلسه پرداختند.عیسی زارع پور وزیر ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات هم با حضور در جمع ســفرای ایران در 
کشــورهای همســایه به بیان دیدگاه های خود در حوزه های 

مرتبط پرداخت.زارع پور گسترش دیپلماسی دیجیتال را از اهداف 
وزارتخانه خود برشمرد و به چالش های این حوزه نیز پرداخت.وی 
ترانزیت ترافیک و محتوا به کشورهای همسایه را از موضوعات 
مورد همکاری وزارت ارتباطات و وزارت امور خارجه برشمرد.در 
این نشست همچنین رؤسای نمایندگی های جمهوری اسلامی 
ایران در کشورهای همسایه، ضمن بیان ظرفیت های موجود در 
این زمینه راهکارهای پیشنهادی خود را در این خصوص ارائه 

کردند.
توجه به حوزه حقوق بین الملل فضایی از جمله مواردی بود که 

روسای نمایندگی های ایران در این نشست بر آن تاکید کردند.

 هم اندیشی وزیران راه و ارتباطات 
با سفرای ایران 

هکرها در حال حمله به گوگل کروم نسخه 
دسکتاپ هستند و برای حل مشکل، لازم 
است جدیدترین نسخه کروم را نصب و 

برنامه را مجددا راه اندازی کنید. 
گوگل شروع به انتشار نســخه ۹۶.۰.۴۶۶۴.۱۱۰ 
مرورگر دسکتاپ کروم برای رفع یک آسیب پذیری 
امنیتی کرده اســت که به طور فعال توسط هکرها 
مورد سوءاســتفاده قرار می گیرد. رفع این مشکل 
آسان است؛ اطمینان حاصل کنید مرورگر شما به روز 

 است، سپس آن را مجدداً راه اندازی کنید تا نسخه به روز و اصلاح شده راه اندازی
 شود. 

پست وبلاگ گوگل توضیح می دهد که نسخه جدید این مرورگر صرفا برای 
-CVE رفع آسیب پذیری های امنیتی موجود منتشر شده است که یکی از آنها

۲۰۲۱-۴۱۰۲ نام دارد.
به روزرســانی کروم به طور خودکار انجام می شود، بنابراین ممکن است کروم 

از قبل وصله شــده و به روز باشــد. برای اطمینان، 
روی ســه نقطه عمودی در گوشه سمت راست 
 Help > بالای مرورگر کلیک کنید، ســپس به
About Chrome بروید. اگر مرورگر شــما 
به روز نباشــد، این عمل از کروم می خواهد نسخه 
به روز شده را ببیند و دانلود کند. پس از دانلود کروم 
نسخه ۹۶.۰.۴۶۶۴.۱۱۰ )یا اگر نسخه جدیدتری در 
دسترس باشد(، پیامی خواهید دید که کروم به روز 
است. دانلود نسخه جدید احتمالاً نیازمند راه اندازی 

مجدد مرورگر است.
بسیاری از مرورگرهای دیگری که از زیربنای منبع باز کروم استفاده می کنند، مانند 
مایکروسافت اج و ویوالدی، هنوز پچ های خود را منتشر نکرده اند. مشخص نیست 
چه تعداد از کاربران در معرض خطر این سوءاستفاده یا هر سوءاستفاده دیگری 
هســتند. با این حال، به دلیل سهولت نصب و دانلود مرورگرهای رایگان، دانلود 

کروم و وارد کردن اطلاعات مرورگر خود از مرورگر دیگری نسبتاً ساده است.

 شرکت اینتل ۳۰ میلیارد رینگیت )۷.۱۰ 
میلیارد دلار( در مالزی ظرف یک دهه آینده 
سرمایه گذاری می کند تا تاسیسات تولید 

و تست تراشه جدیدی احداث کند. 
پتَ جلسینگر، مدیرعامل اینتل اعلام کرد انتظار 
می رود تولید تاسیســات جدید در مالزی در سال 

۲۰۲۴ آغاز شود.
دولت مالزی اعلام کرد سرمایه گذاری ۳۰ میلیارد 
رینگیت از سوی اینتل بیش از چهار هزار شغل در 

کارخانه این شرکت آمریکایی و بیش از پنج هزار شغل ساخت و ساز ایجاد خواهد 
کرد.

آمریکا و مالزی ماه گذشته اعلام کردند قصد دارند توافقی را تا اوایل سال آینده 
برای بهبود شفافیت، انعطاف پذیری و امنیت در زنجیره تامین بخش نیمه رسانا 

و تولید امضا کنند.
کمبود جهانی تراشــه های نیمه رسانا تا حدودی به دلیل تقاضای قوی برای 

دســتگاههای الکترونیکــی در دوران کرونا به 
وجود آمد و اختلالات زنجیره تامین باعث شــد 
خودروسازان تولیدشــان را کاهش داده و تحویل 
تلفنهای هوشمند از سوی شرکتهایی مانند اپل به 

تاخیر افتاد.
صنعت تولید تراشه مالزی که بیش از یک دهم 
تجارت جهانی به ارزش ۲۰ میلیارد دلار را تشکیل 
می دهد، هشدار داده است که این کمبود به مدت 
دو سال ادامه پیدا می کند. محمد ازمین علی، وزیر 
صنعت و تجارت بین الملل مالزی در بیانیه ای اعلام کرد با در نظر گرفتن تقاضای 
جهانی قوی که در بحبوحه کمبود تراشه و چالشهای احتمالی مربوط به احیای 

جهانی از پاندمی وجود دارد، این سرمایه گذاری به موقع است.
بر اساس گزارش رویترز، اینتل نخستین تاسیسات تولید خود خارج از آمریکا را 
در پنانگ در سال ۱۹۷۲ گشود. این کارخانه تا سال ۱۹۷۵ حدود هزار نفر را به کار 

گرفته بود و بخش مهمی از زنجیره تولید این شرکت بود.

سرمایه گذاری 7 میلیارد دلاری اینتل در مالزیحمله  هکرها به کروم دسکتاپ 

حوزه زیست فناوری از خروج یک میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار ارز جلوگیری کرد
دبیر ستاد توسعه زیســت فناوری معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری با تاکید بر اینکه، حوزه 
پژوهش در ایران رشــد قابل توجهی داشته است،  
سهم این حوزه در رفع مشکلات معیشتی را ناچیز 
دانست و تنها راه برون رفت از این مساله را خصوصی 
شدن حوزه پژوهش، تحول در حوزه مدیریت پژوهش 

و همراهی دولت عنوان کرد. 
دکتر مصطفی قانعی به مناسبت فرارسیدن هفته پژوهش اظهار 
داشــت: روند رشــد فعالیت های پژوهش در ایران روندی بسیار 
مهــم و باارزش بوده و ضروری اســت به ویژه در هفته پژوهش 
دست اندرکاران این حوزه مهم در کشور برای ادامه و پیشبرد این 
روند تشویق شوند.  هفته پژوهش و فناوری با شعار »پژوهش و 
فناوری؛ پشتیبان تولید« در سال جاری از ۲۰ تا ۲۶ آذر ماه گرامی 
داشته می شود. وی با بیان اینکه، با زحمات هیات علمی دانشگاه، 
دانشــجویان دکتری و مدیران پژوهشی، رتبه ایران در حوزه علم 
و فناوری در دنیا ارتقا یافته اســت، افزود: بر اساس قضاوت های 
بین المللی در هفته پژوهش در این زمینه ایران رتبه آبرومندانه ای 

کسب کرده است و ما باید به خودمان افتخار کنیم.
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری درعین 
حال از اینکه، مردم هنوز نتوانسته اند سهم پژوهش را در سفره خود 
بچشند، این مهم را یک مطالبه مردمی و البته مطالبه مجموعه نظام 

از بخش پژوهش کشور دانست.
وی افزود: در واقع این مدیران هستند که باید بر اساس بلوغی که 
در کشور در طول سال های اخیر حاصل شده است،  ترجمان علم 

و فناوری را در جهت بهبود معیشت مردم رقم بزنند. 
قانعی ادامه داد: شــاید یک دهه قبل نمی شــد این حرف ها را 

زد چراکه حوزه علم و فناوری در کشــور به بلوغ نرســیده بود و 
نمی توانستیم این قدر کارایی داشته باشیم، اما امروز در حوزه هایی 
که عزم و اراده وجود داشــته است، نشان داده ایم با علم و فناوری 

توانسته ایم امنیت کشور و نظام را تضمین کنیم.
وی با اشاره به تولید بخشی از داروهای وارداتی از سوی پژوهشگران 
حوزه سلامت در کشورمان با استفاده از علم و فناوری، اظهار داشت: 
در شرایط شیوع بیماری کرونا حتی موفق به تولید واکسن کرونا 
شدیم، این بدان معنی است که توسعه و سرمایه گذاری در حوزه 
علم و فناوری معیشت و امنیت کشور را تضمین کرده است و نام 
ایران را در فهرست سازندگان برخی تجهیزات حوزه سلامت قرار 
داده است.دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری 
ریاســت جمهوری در ادامه؛ یکی از معضلات اصلی حال حاضر 
حوزه پژوهش در کشور را مشکل مدیریتی دانست و افزود: حوزه 
پژوهش در واقع نیازمند مدیریت اثربخشی است که بتواند جریان 
نخبگان را به سمت رفع نیازهای مردم سوق دهد.قانعی با تاکید بر 
اینکه، حوزه پژوهش در کشور نیازمند رهبری و مدیریت علمی و 
مدبرانه است، ادامه داد: انتظار این است که مدیران آنقدر به علوم 
مدیریت مسلط باشند که بتوانند به بهترین شکل از سرمایه های 
انسانی که فرهیخته ترین آنها در کشورمان وجود دارد، استفاده کنند.

وی همچنین گفت: به طور حتم وجود برخی مشکلات در حوزه 
پژوهش به هیچ عنوان به پژوهشگران ارتباطی ندارد بلکه بیشتر 

مشکلات این حوزه مدیریتی است.
قانعی با تاکید بر اینکه، پژوهش در کشور با شعار و دستور شکوفا 
نمی شــود، افزود: یکی از نقایصی که بنده گاها در حوزه پژوهش 
مشــاهده می کنم این است که گاهی یک مسوول می گوید ما 
پژوهش کاربردی یا پژوهش محصول محور می خواهیم در صورتی 

که این وظیفه برعهده خود مدیریت و رهبر مجموعه و نه پژوهشگر 
است.دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری با تاکید بر اینکه، پژوهشگر نیازمند راهبری است، افزود: 
مسیر و سمت و سوی حرکت پژوهشگر را مدیر تعریف می کند و 
جریان رسانه ای در کشور نیز این را باید از دست اندرکاران حوزه علم 
و پژوهش کشور پیگیری کند.قانعی، رفع مسائل و معضلات حوزه 
پژوهش در بخش های مختلف از جمله ساختار، برنامه ریزی و اجرا 
در این حوزه را نیازمند پرداخت بیشتر از سوی رسانه ها دانست.وی 
با بیان  اینکه، امروز پیشرفت فناوری، نفوذ و تاثیرگذاری رسانه  ها در 
جامعه را برای رفع مسائل و مشکلات کشور به شکل محسوسی 
افزایش داده است، اضافه کرد: حوزه پژوهش نیز از این امر مستثنی 
نیست و رسانه می تواند نقش و اثرگذاری خود را در بهبود هرچه 
بهتر این حوزه ایفا کنند. وی افزود: رسانه ها باید برنامه های مدیران 
و راهبران حوزه پژوهش و علم و فناوری در کشور برای رفع مسائل 
از جمله مشکلات معیشتی مردم را مطالبه کنند یا اینکه از مدیران 
بخواهند که مثلا برنامه آنها برای ساخت خودرو باکیفیت و ارزان تر 
برای مردم چیست؟ یا برنامه آنها برای تامین و توزیع بهتر مایحتاج 
اساسی مردم با استفاده از فناوری چیست؟ هفته پژوهش که در حال 
برگزاری اســت باید هفته ای باشد که مردم با اقدامات مسوولان 
و دســت اندرکاران در حوزه های مختلــف از جمله حوزه علم و 
 فناوری در ایجاد رفاه و کاهش هزینه های زندگی خود آشنا و مطلع 

شوند.
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری در خصوص بحث مربوط به موازی کاری ها و جزیره ای 
عمــل کردن در حــوزه پژوهش نیز با بیان اینکــه، این یکی از 
معضلاتی است که در دو سه دهه قبل بسیاری از کشورهای دنیا 

با آن دست و پنجه نرم کرده اند،  افزود: آنها برای رفع این مشکل 
در حوزه هایی که دولت نیاز داشته است، مشوق های بزرگ تعریف 
و کاری کرده اند که تمام بودجه و موازی کاری ها به سمت حل 

مساله اصلی هدایت شود.
بــه گفته وی، برای رفع موازی کاری باید روی نقطه کانونی به 
عنوان نقطه ای که نیازهای اصلی کشور وجود دارد، کشش ایجاد 

کنند و محقق به سمتی می رود که بودجه ها وجود دارد.
قانعی به عنوان دبیر ســتاد زیست فناوری کشــور در ارتباط با 
دستاوردهای پژوهشی در این حوزه و رفع نیازهای مردمی گفت: 
یکی از اقدامات ما در سال های اخیر حمایت از جریان تولید واکسن 
آنفلوآنزا بود که با وجود آنکه سال قبل ایران ۵۰ میلیون دلار هم 
برای خرید این واکســن پرداخت کرده بود اما در جریان بیماری 
کووید ۱۹ از فروش این واکسن به کشورمان خودداری کردند که 
با کوشش و همت پژوهشگران کشورمان این واکسن امسال در 
کشور ساخته شد. این یعنی اینکه امنیت و سلامت در این حوزه 
تامین شد.وی با اشاره به ساخت واکسن ایرانی سرطان دهانه رحم 
)HPV( توسط پژوهشگران حوزه سلامت در کشورمان و ورود 
آن به بازار کشور افزود: اینها محصولاتی است که رسانه ای و اعلام 
شده است و به این ترتیب مردم نتایج تحقیقات را مشاهده کرده اند.
قانعی گفت: در زمینه مشکل تولید فرآورده های پلاسما نیز که 
در کشور حل نشده بود،  ما بدون وابستگی به شرکت های خارجی 

موفق به تولید فرآورده های پلاسما به شیوه نوآورانه شدیم.
وی اظهار داشــت: با حمایت مناسب از حوزه پژوهش در حوزه 
زیست فناوری کشورمان بیش از یک میلیارد و ۳۰۰ میلیارد دلار 
از واردات به کشور به دلیل تولید محصولات زیستی ساخت داخل 

کاسته شد. این مساله در آمار ۶۰ سال گذشته مشخص است.  

قانعی با اشاره به واردات ۳۳ دارو به کشورمان در دهه گذشته افزود: 
در حال حاضر خودمان با تکنولوژی بالا در حوزه زیست فناوری این 
داروها را در داخل کشور تولید می کنیم و اینها بیانگر کاهش خروج 
ارز از کشور و تاثیر سرمایه گذاری بر حوزه بیوتکنولوژی است. در 
تمام بخش های بیوتکنولوژی برنامه داشــته و قصد داریم تا حد 

ممکن از خروج ارز از کشور و واردات جلوگیری کنیم.
دبیر ستاد توسعه زیست فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری در ادامه در خصوص برخی اظهارات مبنی بر اینکه، کار 
پژوهش باید تنها از سوی بخش خصوصی یا بخش دولتی انجام 
شود،  گفت: دولت می تواند بخش های تحقیقاتی خود را به صورت 
غیرمستقیم به تعدادی زیرپروژه تبدیل و به بخش خصوصی واگذار 
کند.قانعی ضمن تاکید بر حمایت هرچه بیشتر دولت از فعالیت ها 
و پروژه های پژوهشــی بخش خصوصی در کشــور، توجه به 
شرکت های دانش بنیان و استارتاپ ها در بخش خصوصی برای 
شکل گیری اقتصاد دانش بنیان را فوق العاده مهم و حیاتی دانست.
وی درخصوص اینکه گفته می شــود پژوهش دولتی به نتیجه 
مطلوب نمی رســد نیز با تایید این مطلــب، گفت: به طور حتم 
همینطور اســت و پژوهش تنهــا در بخش خصوصی به نتیجه 
می رســد و اثربخش خواهد بود.دبیر ستاد توسعه زیست فناوری 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری، تنها راه اثربخشی 
پژوهش در کشور را مدیریت به منظور تربیت صحیح نیروی انسانی 
از سوی دولت و البته شــکل گیری تمام فناوری ها و تبدیل به 
سرمایه و تولید نهایی در بخش خصوصی دانست و افزود: مدیریت 
در بخش خصوصی با دلسوزانه با اثربخشی و کارایی بیشتر و کاهش 
هزینه ها همراه است اما در بخش دولتی با پول دولتی پژوهش به 

نتیجه دلخواه و موثر نمی رسد.

تعرفه های  اینترنت  موبایل  پایین است! 
معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر 
لزوم اصلاح تعرفه های ارتباطات سیار بیان کرد: به 
دلیل پایین بودن تعرفه در بخش موبایل، هم امکان 
سرمایه گذاری در سال های اخیر وجود نداشته و هم 
فرهنگ مصرف عمومی به سمت استفاده بیشتر 
از موبایل ســوق پیدا کرده است، در حالی که در 
سایر کشورها نیازهای روزافزون کاربران بر بستر 

ارتباطات ثابت برطرف می شود. 
این روزها بیشتر استفاده کاربران اینترنتی به ارتباطات سیار 
محدود می شود، اما کارشناسان بر این عقیده اند که ارتباطات 
ثابت هم در حوزه های پهن باند به ویژه خدمات ویدئویی و ابری 
لازم اســت و بدون آن تحول در کسب وکارها و صنایع و در 
نتیجه تحول دیجیتالی امکان پذیر نخواهد بود و لازمه توسعه ی 

ارتباطات ثابت هم، سرمایه گذاری با مدل اقتصادی است.
از طرفی شــواهد نشــان می دهد این روزها شــرکت های 
ارائه دهنده اینترنت ثابت دچار مشکلات مالی شدند و برخی از 
آن ها بازار را به اپراتورهای موبایلی واگذار کردند، زیرا پایین بودن 
تعرفه اینترنت در اپراتورهای موبایلی، موجب شده تمایل افراد به 
استفاده از اینترنت موبایل به جای اینترنت ثابت باشد و در نتیجه 
شرکت های FCP در حال از دست دادن مشترکانشان هستند 
و این موضوع به گفته کارشناسان، نه تنها موجب حذف تدریجی 
ارتباطات ثابت شده بلکه به مرور این صنف و سایر خدماتی که 

به ارتباطات ثابت وابسته هستند را به مشکل دچار خواهد کرد.
در واقع شرکت های ارائه دهنده اینترنت ثابت معتقدند دامپینگ 
و قیمت های کمتر از کف در شرکت های همراه در جشنواره ها 
موجب مهاجرت مشــترکین اینترنت ثابت به ســوی همراه 
شده اســت، در عین حال شرکت های خدمات ارتباطی ثابت 
)SERVCO( اینطور عنوان می کنند که بر اساس مصوبه 
کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات بایستی از بستر اپراتورهای 
میزبان شامل شرکت های FCP، FWA و شرکت مخابرات 
ایران اســتفاده کنند تا خدمات خود را آســان تر از گذشته به 

مشترکان خود برسانند، اما این موضوع محقق نشده است.
این در حالی است که کارشناسان مخابراتی معتقدند مجموعه 
مخابرات در حال حاضر در حوزه بیت استریم بر طبق مصوبات 
کمیسیون تنظیم مقررات با پنج شرکت طبق مقررات قرارداد 
امضا کرده و بازار رقابتی و اشــتراکی موجود در حوزه باند پهن 
بین همه اپراتورها نشان می دهد هیچ گونه انحصاری وجود ندارد. 
از این رو به نقل از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی، 
 SERVCO اعضای انجمن صنفی کارفرمایی شرکت های
در نشست با رئیس رگولاتوری، عدم تدوین دقیق نحوه اجرا 
و تعرفه خدمات عمده فروشــی در کمیسیون تنظیم مقررات 
ارتباطات، قیمت بالا و شرایط پرداخت سخت در خدمات نوین 
)LTE(، عدم اختصاص شبکه ها و سرویس های ایجادشده 
از سوی اپراتورهای میزبان، ایجاد محدودیت برای شرکت های 

 ،Accounting و Core در حق داشــتن SERVCO
عدم الزام شرکت مخابرات ایران به عقد قرارداد با شرکت های 
SERVCO را از دلایلــی عنوان کردند کــه اپراتورهای 
SERVCO نتوانستند بر اساس مصوبه کمیسیون در بازار 

ICT به شکل مطلوب فعالیت کنند.
در این نشست، آزادســازی تعرفه های فروش شرکت های 
SERVCO به دلیل نداشــتن انحصار و سهم بازار عمده، 
اصلاح مصوبات مغایر با اصول رقابتی و اصل ۴۴ قانون اساسی 
جمهوری اسلامی ایران، تدوین دقیق و منطقی الزامات امنیتی 
در خدمات عمده فروشی، تعیین تکلیف قراردادهای عمده فروشی 
و نحوه واگذاری امکانات در هنگام صدور پروانه ها و اختصاص 
منابــع ملی از مــواردی بود که اعضای انجمــن کارفرمایی 
شرکت های خدمات ارتباطی در قالب راهکارهای پیشنهادی 

برای حل مشکلاتشان عنوان کردند.
صادق عباسی شــاهکوه -رئیس سازمان تنظیم مقررات و 
ارتباطات رادیویی- نیز با اشاره به اهمیت توسعه ارتباطات ثابت 
مبتنی بر فیبر نوری در کشور به عنوان اولویت وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در شرایط حاضر گفت: عدم توسعه ارتباطات 
ثابت در ســال های اخیر به دلیل عدم افزایش تعرفه و فراهم 
نبودن امکان سرمایه گذاری، تاثیر منفی در ارائه خدمات در بخش 
ارتباطات سیار نیز داشته است. در حال حاضر مصرف کاربران بر 
بستر تلفن همراه، دو برابر حوزه ارتباطات ثابت در کشور است 
در حالی که این روند در سایر کشورها معکوس است و نیازهای 

روزافزون کاربران بر بستر ارتباطات ثابت رفع می شود.
معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به اینکه موانع 
و مشکلات طرح شده از سوی اپراتورهای ثابت از دغدغه های 
رگولاتوری نیز هست، تصریح کرد: موضوع اصلاح تعرفه مهم 
اســت و در حال حاضر به دلیــل پایین بودن تعرفه در بخش 
موبایل، هم امکان سرمایه گذاری در سال های اخیر وجود نداشته 
و هم فرهنگ مصرف عمومی به سمت استفاده بیشتر از موبایل 

سوق پیدا کرده است.
عباسی شاهکوه با تاکید بر استفاده از پتانسیل فکری و مشورتی 
بخش خصوصی افزود: با توجه به سرعت تغییرات تکنولوژی 
و افزایش روزافزون کاربرد ارتباطــات و فناوری اطلاعات در 
زندگی روزمره، مقررات این حوزه بایســتی متناسب با شرایط 

زمانی بازنگری شود که ما اعتقاد داریم این فرایند باید بر اساس 
بازخوردهای دریافتی از فعالان بخش ICT و در مشارکت و 

همفکری با بخش خصوصی انجام شود.
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی همچنین در 
نشست با مدیران مناطق نه گانه رگولاتوری در کشور، با بیان 
اینکه توسعه ارتباطات ثابت مبتنی بر فیبرنوری و دسترسی مردم 
به خدمات با کیفیت در حوزه اینترنت پرسرعت و تلفن همراه 
نیازمند برنامه ریزی و عــزم جدی تمامی مدیران رگولاتوری 
در سراسر کشور است، گفت: توسعه ارتباطات ثابت مبتنی بر 
فیبر نوری یک پروژه ملی است و اجرای آن در طی سه سال 
آینده مستلزم تدوین برنامه دقیق و تلاش و مشارکت همه جانبه 

مدیران و دست اندرکاران این حوزه است.
عباسی شــاهکوه تاکید کرد: در تدوین برنامه جامع  توسعه 
ارتباطات ثابت مبتنی بر فیبر نوری، برش استانی انجام کارها در 
سراسر کشور نیز مد نظر قرار می گیرد تا مدیران مناطق نه گانه 
رگولاتوری بر اســاس آن، اجرای این پروژه ملی را درتعامل با 
نهادهای مرتبط در اســتان ها، در بازه زمانی مشخص شده به 

نتیجه برسانند.
وی با تأکید بر استفاده از تمامی ظرفیت های موجود در ادارات 
کل تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی در کشور اظهار کرد: برای 
پیشبرد درست و دقیق این پروژه ملی، در صورت نیاز، اختیارات 

لازم به مدیران رگولاتوری در سراسر کشور تفویض می شود.
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